
WS'insøllatør Chr. Sqgaard forestod det vigtige arbejde at tillodde og dermed forsegle grundstensrgret.
(Foto: Orla Lund).

Grund.sten ned.lagt
til plejecentret
VEIEN: Godt en snes personer
overværede i går eftermiddags, at
socialudvalget for Vejen kommu-
ne nedlagde grundsten til sit
daghjem og -certer i Kærhøjpar-
ken. Der blev tale om i alt tre
grundsten, og de nedlagdes af
følgende i den nævnte rækkeføl-
ge: Borgmester Lis Aaltonen,
socialudvalgsformand Chr. Fis-
cher og udvalgets næstformand
TageAndersen.

WS-installatØr Chr. Søgaard
sørgede desuden for, at der godt
blybelagt blev indmuret et grund-
stensrør som et varigt minde om
begivenheden. Røret rummer bl.
a. et eksemplar af »Vejen viser
vej«, diverse tegninger, et pro-
gramoplæg til byggeriet, oplys-
ningerom den kommunale admi-
oistration i 1985 og eksemplarer
afgangbar mØnt i dag.

Borgmesteren gav udtryk for,
at hun var bekymret over at
måtte nedlæggedeo føææ grund-
sten, Hun sagde det med nogle
henvisninger til den debat, der
havde fundet stedjnden man var
kommet så langt, men hun

erklærede sigogså sikker på, at
centret ville blive til gavn og
glæde for de ældre.

Chr. Fischer gav udtryk for, at
maa havde fundet frem til en helt
ideel placering af centret. Han
var ikke i tvivl om, at det ville
blive mØde- og samlingssted for
mange - ikke blot for permanente
brugere, men også for folk, der
blot ville »drysse ind«, således
som han udtrykte det.

Udvalgsformanden mindede
om, at der faktisk var gået 10 år
siden, at mao første gang hørte
om ønsker i retning af et ccnter af
den slags, hvis top Detop er nået
over sokkelhøjde. Og han var
ikke i tvivl om, at centret vil
betyde aflastning for de steder,
hvor man hidtil har taget sig af
pensionisteme.

1.300kvm. undertag
Det hele indgår i kommunale

overvejelser, der har strakt sig
langt tilbage. I overvejelserne er
indgået, at det for alle parter er
vigtigt, om pensionisterne længst

muligt-får lov {il at- blive i- deres
botig - og dermed i deres vante
miljø.

Inden for kommunens grænser

findes der ikke andre steder,
hvor man kan tilbyde tilsvarende
daghjemspladser. Der er endnu
ikke taget beslutning om, hvor-
dan rnan bør og skal klare
transportproblemet for de gæ-

ster, som ikke bor i absolut
nærhed.

Det er tilsammen 1.300 kvm.,
der kommer under tag under det
kommunale projekt, og opføreF
sessummen er.anslået til omkring
8,5 mill. kroner. Stillingen som
Ieder er endnu ikke besat, men
på alle måder stiles der mod, at
centret skal kunne tages i brug til
nytår.

Ledelsen skal i øvrigt være

meget demokratisk. Brugerne vil
i vid udstrækning få medindfly-
delse på, hvad der skal foregå.
De vil også blive medbestem'
mende om, hvornår centret skal
holde åbent. Om d6t er der
derfor heller ikke truffet beslut-
ning. Tom



Borgmæter Lis Aaltonen satflrnen med socialudvalgsformand Chr. Fischer. De står klar til at
grundstensrgret medforskellige dokumenter. Det er af metal og forsvørligt loddct til. (Foto: Orla Lund).


